
 واکنش مدیرکل ورزش و جوانان خوزستان
به آغاز مسابقات فوتبال:

وضعیت استان خوب نیست
مدیرکل ورزش و جوانان اس��تان خوزستان درباره 
برگزاری بازی های لیگ توضیحاتی ارائه کرد. افش��ین 
حیدری در گفت وگو با ف��ارس، درباره وضعیت فعلی 
استان خوزس��تان و آمادگی این استان برای میزبانی 
از مسابقات لیگ برتر اظهار داشت: وضعیت خوزستان 
خوب نیس��ت. شیوع بیماری کرونا سرعت بالایی دارد 
و متأس��فانه مردم هم کمتر رعایت می کنند، بنابراین 
من فکر می کنم ریس��ک شروع لیگ در خوزستان بالا 
و خطرن��اک اس��ت. البته ما تابع تصمیم فدراس��یون 
فوتبال و وزارت ورزش هستیم و اگر تشخیص بدهند 
مسابقات برگزار شود، قطعا میزبانی می کنیم. حیدری 
ادام��ه داد:  ام��ا با ش��رایط فعلی فکر می کنم ش��روع 
مسابقات فوتبال کار خطرناکی است. ما الان در هفته 
دوم تعطیلی خوزس��تان هستیم که این زنجیره قطع 
ش��ود. امیدوارم مس��ؤولان فوتبال و وزارت ورزش در 
تصمیم گیری خودش��ان برای شروع مجدد لیگ این 
موضوع را مدنظر داشته باشند تا ان شاءالله از برگزاری 
مسابقات پش��یمان نش��ویم و خدای نکرده موجبات 
بیم��اری حتی یک بازیک��ن را فراهم نکنیم. مدیرکل 
اداره ورزش و جوان��ان اس��تان خوزس��تان درباره نظر 
و تصمیم تیم های لیگ برتری این اس��تان برای ادامه 
ی��ا قطع بازی های لیگ برتر عنوان کرد: ما با تیم  های 
اس��تان صحبت کردیم و آنها نظرشان را به فدراسیون 
فوتبال اعلام می کنند. خود ما هم در این باره با وزارت 
ورزش صحب��ت می کنیم. ش��رایط خوزس��تان خاص 
است. در این استان روزانه 300 تا 400 بیمار جدید را 
غربالگری می کنند که این مسأله کار را سخت می کند. 
با هیأت فوتبال اس��تان هماهنگی ه��ای لازم را انجام 
داده ایم و با همراهی فدراس��یون تصمیمی می گیرند 
که مش��کلی پیش نیاید. هنوز نظر قطعی باشگاه ها را 
 نمی دانم اما می دانم آنها هم از ش��یوع بیماری نگران

 هستند. 

بازگشت برجام به سال 2017!
ادامه از صفحه اول

ترامپ به تروئیکای اروپا تفهیم کرده بود باید 4 خواسته 
وی را در برجام بگنجانند. این 4 خواس��ته به طور خلاصه 

عبارت بودند از:
الف( بند موسوم به غروب آفتاب حذف شود و تاریخی برای 
انقضای تحریم های هسته ای ایران در برجام مشخص نشود. 
ب( بازرسان آژانس بین المللی انرژی اتمی بتوانند در قالب 
بازتفسیر بند T ضمیمه اول توافق هسته ای، به اماکن نظامی 

در ایران دسترسی کامل داشته باشند. 
پ( محدودیت هایی درباره برنامه موش��کی ایران )از جمله 
تعداد و برد موشک ها و آزمایش هایی که کشورمان در این 
 باره صورت می دهد( تعیین ش��ده و به توافق اولیه )برجام( 

الحاق شود. 
ت( ترتیبی اتخاذ شود که ایران در قبال فعالیت های منطقه ای 
خود )حمایت از گروه های مقاومت( با محدودیت هایی سخت 

و چندجانبه مواجه شود.
اکن��ون اگر چه ج��و بایدن و همراهانش در ژس��تی 
ظاه��ری، خروج ترامپ از برجام را تاس��فبار دانس��ته و 
از آن ب��ه عنوان اقدامی اش��تباه ی��اد می کنند اما قصد 
دارن��د هم��ان صحنه ب��ازی ترام��پ در س��ال 2017 
میلادی را بازس��ازی کنند. تنها تف��اوت دموکرات ها با 
رئیس جمهور فعلی آمریکا این خواهد بود که ظاهر ماجرا 
را تزئین ش��ده تر از آنچه در دوران ترامپ گذش��ت جلوه 
خواهند داد! بدون ش��ک جو بای��دن و همراهانش پس 
از اعلام ظاهری بازگش��ت به برج��ام، از طریق نهادهای 
نظارتی وابس��ته ب��ه وزارت خزانه داری ای��الات متحده، 
 اج��ازه تعلیق کوچک ترین تحریمی علیه کش��ورمان را
 نخواهند داد.  س��پس ب��ازی دموکرات ها با کلمات آغاز 
خواهد شد: »ترمیم برجام«، »تکمیل برجام«، »الحاقیه 
برجام« و... از جمله واژگانی هستند که در صورت پیروزی 
جو بایدن در انتخابات ریاس��ت جمهوری س��ال 2020 
میلادی، از س��وی دموکرات ها م��ورد توجه قرار خواهد 
گرفت. افرادی مانند »جان کری«، »ویلیام برنز«، »جیک 
سولیوان« ، »ریچارد نفیو« و »وندی شرمن« سرپرست تیم 
مذاکره کننده هسته ای آمریکا در دوران اوباما، به عنوان 
مشاوران و گردانندگان اصلی این صحنه ظاهر خواهند شد. 
آنچ��ه مس��لم اس��ت اینکه برخ��لاف تص��ور باطل و 
خوش خیال��ی برخ��ی محافل داخلی ک��ه رویای حضور 
دوب��اره دموکرات ها در کاخ س��فید و احیای برجام را در 
س��ر می پرورانند، اساسا بایدن و همراهانش قصد تعلیق 
تحریم های ایران را ندارند. در یک نگاه واقع بینانه تر، حتی 
می توان گفت بازی دموکرات ها در قبال برجام، چندلایه تر، 

پیچیده تر و مرموز تر نسبت به دولت ترامپ است.

خبر

ورزشی

نگاه

AFC فوتبال شالیزاری در ایران سوژه فیفا و
بازی فوتبال در زمین گلی شالیزار در ایران سوژه فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا شده است. ابتدا توئیتر کنفدراسیون فوتبال آسیا 
)AFC( تصاویری را از مردم گیلان در زمین گلی شالیزار در حال فوتبال بازی کردن منتشر کرد و نوشت: چه کسی دوست دارد اینطور 
فوتبال بازی کند؟ توئیتر فیفا هم با بازنشر این تصاویر نوشت: صرف نظر از شرایط، فوتبال همیشه بازی زیبایی است. 

فدراس��یون جهان��ی تکواندو ضریب امتیاز مس��ابقات 
جهانی و گرندپری ها را افزایش داده که بدون شک ناکامی 
تکواندوکاران در چنین مسابقاتی کار را برای کسب سهمیه 

المپیک سخت تر خواهد کرد. 
نشس��ت ش��ورای اجرایی فدراس��یون جهانی تکواندو 
سه شنبه گذشته برای نخستین بار به صورت غیرحضوری 
و با اس��تفاده از ویدئو کنفرانس برگزار شد. در این جلسه 
بیشتر بحث درباره ش��یوع بیماری کرونا و تبعات آن در 
س��طح دنیا بویژه در ورزش بود ام��ا در میان نکات مهم 
مطرح ش��ده، تصوی��ب اصلاحات اساس��ی در آیین نامه 
رنکینگ بهترین های جهان نکته ای بود که کمتر دیده شد. 
بر اس��اس این آیین نامه که ب��ا رأی گیری الکترونیکی 
ب��ه تصویب رس��ید، 2 امتیاز به قهرمان��ی جهان، فینال 
گرندپری و مسابقات گرندپری اضافه شد. بدین ترتیب از 
ای��ن پس امتیاز رقابت های قهرمانی جهان از 12 به 14، 
فینال گرندپری از ۸ به 10 و سری رقابت های گرندپری 

از 4 به ۶ ارتقا پیدا کرد. 

ب��دان معناس��ت  این 
قهرمان��ی  ط��لای  ک��ه 
جه��ان 140 امتیاز برای 
تکواندوکار نخست جهان 
در ه��ر وزن در رنکینگ 
ثبت می کند. طلای فینال 
نیز  گرندپری  رقابت های 
مرحل��ه   4 ه��ر  و   100
گرندپری ه��ا که در طول 
سال برگزار خواهد شد نیز 
۶0 امتیاز برای نفر نخست 

 آن در پی خواهد داشت. نفرات دوم به بعد نیز امتیازاتی
بر حسب جایگاه خود در رده بندی دریافت می کنند. 

شاید برای تکواندوکاران برتر دنیا که در اغلب مسابقات 
یک پ��ای ثابت س��کوی قهرمانی هس��تند، این افزایش 
امتیازات تفاوت چندانی نداشته باشد و فقط فاصله آنها را با 
رقبا بیشتر کند اما برای سایر تکواندوکارانی که تا رسیدن 

به مراح��ل یک چهارم به 
بعد مبارزه می کنند، این 
افزایش امتیازات می تواند 
تأثیر زیادی روی ارتقای 
رنکینگ آنها داشته باشد. 

فق�ط  ■ مهماندوس�ت: 
انجام  می خواهن�د کاری 

داده باشند
مهماندوس��ت،  رض��ا 
سرمربی س��ابق تیم ملی 
تکوان��دوی ای��ران درباره 
ای��ن قانون به مه��ر گفت: هر چند ای��ن تغییر امتیازات 
انگیزه قهرمانان و نخبه های دنیا را برای کس��ب پیروزی 
و رسیدن به سکوی قهرمانی بیشتر می کند ولی تصویب 
این قانون بیشتر به آن جهت است که بگویند در شرایط 
س��خت فعلی، ما در حال کار هس��تیم. واقعا این افزایش 
امتیاز چه تأثیری بر مس��ابقات دارد؟ آنکه نخبه اس��ت و 

سطح فنی بالایی دارد مسابقات خود را با پیروزی پشت 
س��ر گذاشته و امتیاز می گیرد. همه چیز برای موفقیت و 
رسیدن به مدال بستگی به تلاش و تمرین آن تکواندوکار، 
همه ارکان تیم و مدیریت فدراسیون دارد و تغییر امتیازات 

چندان مؤثر نیست.
وی اف��زود: این قانون به لحاظ اقتصادی نیز تأثیرگذار 
اس��ت و برای فدراس��یون جهانی پولس��ازی خوبی دارد. 
فدراس��یون های ملی در صورت کس��ب مدال و امتیازات 
بالای آن، به تورنمنت های کمتری اعزام می شوند و کمتر 
هزینه می کنند. از آن س��و آنها که در مسابقات جهانی و 
گرندپری ها بازنده می شوند، باید به تورنمنت های بیشتری 
اعزام شوند تا امتیازات از دست داده را جبران کنند و این 
ظلم به کشورهایی است که بودجه کمتری دارند. اگر یک 
قهرم��ان نامدار نتیجه یک تورنمنت را از دس��ت بدهد و 
کش��ورش هم مشکل داشته باشد، نابود می شود. در واقع 
این سیاست فدراس��یون جهانی فقط برای کسب درآمد 

است چرا که هر تورنمنت ثبت نام دارد و... .

یک روزنامه قطری اعلام کرد کنفدراسیون فوتبال آسیا 
بعد از مش��ورت با فدراسیون های ملی به دنبال پیدا کردن 
راهکار جایگزین به جای سیستم تجمیعی مسابقات است. 
روزنامه استاد الدوحه قطر در گزارشی اعلام کرد کنفدراسیون 
فوتبال آسیا در حال بررسی یک برنامه جدید برای جایگزینی 
سیستم حذفی در مسابقات لیگ قهرمانان آسیاست. طبق 
اعلام این روزنامه، بعضی فدراس��یون ها با طرح AFC برای 
برگزاری مرحله گروهی مسابقات به صورت تجمیعی در یک 
کش��ور مخالفت کرده اند. استاد الدوحه نوشت: »جست وجو 
برای پیدا کردن راهکارهای جایگزین با اظهارات اخیر داتو 
ویندس��ور جان، دبیر کل کنفدراسیون فوتبال آسیا تقویت 
شد و این مسأله را روشن کرد که کنفدراسیون هنوز تاریخ 

و ساز و کار تکمیل مسابقات لیگ قهرمانان را مشخص نکرده 
است، زیرا او گفت کمیته های مختلف در AFC هنوز در حال 
بررسی پرونده هستند. مقایسه این اظهارات با صحبت های 
قبلی نش��ان می دهد مش��اوره AFC با فدراسیون ها برای 
برگزاری مسابقات در یک یا 2 کشور ممکن است مسیر را 
با گزینه های جدید تغییر داده باشد«. این روزنامه در ادامه 
به خبر روز گذش��ته اش و پیشنهاد جدید AFC برای لیگ 
قهرمانان آسیا پرداخت و نوشت: »راهکار آلترناتیو AFC به 

جای سیستم تجمیعی، برگزاری بازی های مرحله گروهی به 
حالت عادی و به صورت رفت و برگشت و مشترک در 2 روز 
است. روند کوتاه کردن مسابقات برای پایان هر چه سریع تر 
آنها، با حذف سیس��تم رفت و برگش��ت در مراحل حذفی 
)یک هشتم، یک چهارم و نیمه نهایی( صورت می گیرد و به 
صدرنشین این اولویت داده می شود که میزبان باشد. تیم دوم 
هم مجبور است برای بازی در مراحل حذفی میهمان باشد که 
البته با توجه به عدم حضور تماشاگران، بازی خارج از خانه 

تأثیرگذار نیست. دیدار فینال ممکن است تنها استثنای این 
طرح باشد و به خاطر مسائل بازاریابی و مالی کنفدراسیون 
فوتبال آس��یا به صورت رفت و برگشت در تاریخ های 22 و 

2۸ نوامبر برگزار شود«.

قانون جدید فدراسیون جهانی و کار سخت تکواندوکاران

نظرات متفاوت است

راهکار جایگزین AFC برای لیگ قهرمانان آسیا

تیم دوم میهمان می شود

در حالی  که مدیران پرس��پولیس از توافق جدید و اضافه 
ش��دن الحاقیه به قرارداد با کارگزار مالی خبر می دادند، یک 
سند نش��ان می دهد گویا اتفاقات دیگری روی داده و ماجرا 
چیز دیگری است. هفته گذشته پرسپولیس بعد از چند روز 
تنش و کشمکش بابت مذاکره با چند کارگزار مالی، سرانجام 
بار دیگر با ش��رکت آتیه داده پرداز به توافق رسید و به گفته 
مسؤولان باشگاه در نشست خبری ای که برگزار شد، با اضافه 
شدن الحاقیه جدید قرار شد همکاری 2 طرف ادامه پیدا کند.

با وجود ادعای مهدی رسول پناه، سرپرست پرسپولیس در 
 نشست خبری هفته گذشته که گفت »این الحاقیه برای ما

4 کار انجام داد؛ اولین کاری که کرد همسویی اهداف روشن و 
واضح بود. دومین کار این بود که درک متقابلی از نوع مشارکت 
داش��ته باشیم. سومین کار مرزبندی واضح از مسؤولیت ها و 
وظایف متقابل بود که خیلی مهم بود. چهارمین کار تعیین 
مس��یر حرکت بر اساس ش��اخصه های کمی بود. این 4 کار 
تعهداتی ایجاد کرد که این الحاقیه را ایجاد کنیم«، اما سندی 
که  فارس منتشر کرده نشان می دهد همه چیز طبق روال قبل 
در جریان است و همکاری بین پرسپولیس و شرکت، بر مبنای 
قرارداد اولیه است و تغییر ویژه ای نداشته است. نامه ای که امیر 
جلیلوند، مدیرعامل شرکت آتیه داده پرداز به مدیریت نظارت 
بر ناش��ران گروه مالی و خدماتی ارسال کرده، نشان می دهد 
الحاقیه ای که این روزها موضوع عملیات روانی و تبلیغی مدیران 
پرسپولیس قرار گرفته، با الحاقیه ای که کارگزار اعلام می دارد، 
گویا تفاوت جدی دارد. وی از این الحاقیه در جهت »مشخص 
کردن انتظارات باش��گاه و کارگزار برند« نام برده و برگزاری 
نشست مطبوعاتی را جهت »تاکید هیات مدیره باشگاه مبنی 
بر ادامه قرارداد با شرکت آتیه داده پرداز« عنوان کرده است. این 
نامه به شرح زیر است: به استناد ماده 2 مکرر 3 دستورالعمل 
اجرایی افش��ای اطلاعات شرکت های ثبت شده نزد سازمان 
به اطلاع می رساند پیرو اخبار منتشر شده در فضای مجازی 
درباره الحاقیه قرارداد منعقده با باشگاه پرسپولیس، با توجه 
به تعطیلی لیگ برتر فوتبال ناشی از شیوع ویروس کرونا و به 
تبع آن به تعویق افتادن انعقاد قرارداد با اسپانسرهای مختلف 
لذا الحاقیه ای درباره مشخص کردن انتظارات باشگاه از کارگزار 
برند و همچنین انتظارات ش��رکت آتیه داده پرداز از باشگاه و 
همکاری باش��گاه و بازیکنان با کارگزار برند در جهت کسب 

درآمد منعقد ش��د، لذا موضوع و اصل قرارداد همان قرارداد 
قبلی بوده و الحاقیه فی مابین در جهت استحکام قرارداد بوده 
است. بنابراین با توجه به ابهامات ایجاد شده در فضای مجازی 
درباره فسخ قرارداد، کنفرانس مطبوعاتی مورخ 99/2/23 در 
محل باشگاه پرس��پولیس جهت تاکید هیات مدیره باشگاه 
مبنی بر ادامه قرارداد با شرکت آتیه داده پرداز صورت پذیرفت.

با توجه به این نامه مشخص می شود توافقات جدیدی در 
کار نیس��ت و حتی بر خلاف ادعاهای مسؤولان پرسپولیس، 
فس��خ قراردادی در کار نبوده است. اما سوال این است که با 
توجه به اظهارات رسمی این شرکت، چه تعهد جدیدی توسط 
کارگزار داده شده و اساسا »کنفرانس مطبوعاتی مورخ 99/2/23 
در محل باشگاه پرسپولیس جهت تاکید هیات مدیره باشگاه 
مبنی بر ادامه قرارداد با شرکت آتیه داده پرداز صورت پذیرفت« 
چیست؟ آیا »مشخص کردن انتظارات باشگاه از کارگزار برند و 
انتظارات شرکت آتیه داده پرداز از باشگاه و همکاری باشگاه و 
بازیکنان با کارگزار برند در جهت کسب درآمد« و »الحاقیه فی 
مابین در جهت استحکام قرارداد«، برخلاف ادعاهای روزهای 
گذشته نیست؟ این هیاهوی الحاقیه ای، چه دستاوردی برای 
باشگاه پرسپولیس داشته که این نامه، ادعاهای دیگری را به 

اثبات می رساند؟ پشت پرده این ماجراها چیست؟
معرفی هیأت مدیره 5 نفره باشگاه پرسپولیس پس از ماه  ■

رمضان
وزیر ورزش اعضای جدید هیات مدیره باشگاه پرسپولیس 
را انتخاب کرده و قصد دارد پس از پایان ماه مبارک رمضان 
آنها را معرفی کند. استعفای مهدی محمدنبی و ایرج عرب 
از هیات مدیره باشگاه پرسپولیس سبب شد مهدی رسول پناه، 
رئیس این مجموعه در کنار مهرداد هاش��می و علی رغبتی 
به فعالیت خود ادامه داده و پرسپولیس را در روزهای نبودن 
مدیرعامل هدایت کنند. هیات مدیره 3 نفره ای که اختلافات 
فراوانی در راستای انتخاب کارگزار باشگاه برای درآمدزایی از 
برند سرخ ها داشتند؛ اختلافاتی که مانع از امضای برگه متمم 
قرارداد کارگزار با پرس��پولیس توسط مهرداد هاشمی شد. با 
این حال مسعود سلطانی فر، وزیر ورزش و جوانان که ریاست 
حقوقی مجمع باش��گاه پرسپولیس را بر عهده دارد تصمیم 
به حفظ هر 3 نفر در هیات مدیره س��رخ ها دارد. پیگیری ها 
نشان از ورود یک عضو اقتصادی که تاکنون سابقه ای در امور 

باش��گاهداری نداشته اما می تواند به خصوصی سازی سرخ ها 
کمک کند، دارد. همچنین س��لطانی فر قصد دارد نفر پنجم 
هیات مدیره را از بین مدیران سابق باشگاه انتخاب کند تا در 
کنار 3 عضو فعلی به فعالیت بپردازد. 2 عضو جدید هیات مدیره 
باشگاه پرسپولیس به احتمال فراوان پس از تعطیلات عید فطر 
معرفی خواهند شد تا اقدام به انتخاب مدیرعامل و ادامه روند 

جاری باشگاه تا پایان فصل رقابت های لیگ برتر کنند.
7 میلیارد تومان به حساب باشگاه پرسپولیس واریز شد ■

قسط اول قرارداد کارگزاری رسمی برند باشگاه پرسپولیس 

به حساب سرخپوشان واریز شد. کارگزار باشگاه پرسپولیس 
پس از امضای متمم قرارداد با این باشگاه ظهر روز یکشنبه 
مبلغ 7 میلیارد تومان به حساب سرخپوشان واریز کرد. باشگاه 
پرسپولیس قصد دارد این پول را بین اعضای تیم در راستای 
پرداخت بخشی از قراردادهای آنها تقسیم کند تا میزان دریافتی 
آنها را به ۶0 الی ۶۵ درصد برس��اند. بر اساس توافقات شکل 
گرفته بین باشگاه پرسپولیس و کارگزار سرخپوشان، قرار است 
 قس��ط دوم الحاقیه جدید این قرارداد اوایل خرداد و به مبلغ

10 میلیارد تومان به حساب باشگاه واریز شود.

پشت پرده الحاقیه قرارداد  باشگاه پرسپولیس و کارگزار مالی چیست؟

قرارداد غیرشفاف

دوشنبه 29 اردیبهشت 1399
وطن امروز     شماره 2930

ادامه از صفحه اول
ایش��ان گفتند: همیش��ه به مسئولان 
 تأکید کرده ام به دانشگاه ها و جمع های جوان بروند اما برخی از آنان
 م��ی گویند در این اجتماعات، مطالبات ب��ا تخریب و بدگویی ارائه

می شود بنابراین فایده ای ندارد.
 رهبر انقلاب یادآوری کردند: تخریب، فضای گفت و گو را مسدود
می کند، بنابراین مطالبات را با اس��تدلال و منطق و بدونِ پرخاش 
و اهانت مطرح کنید. »گفتمان س��ازی در زمینه مسائل مهم نظام 
و راه حل ه��ای آنها« توصیه بعدی رهب��ر انقلاب به مجموعه های 

جوانان بود.
ایش��ان گفتند: از جمله برکات اینگونه جلس��ات این است که 
مطالب بیان شده به تدریج در افکار عمومی ذهنیت و جهت گیری 
مش��خص ایجاد می کند و در نهای��ت می تواند به گفتمان تبدیل 
 و در پرت��و اقب��ال عمومی، در انتخاب مدیریت ها تأثیر گذار ش��ود.
رهبر انقلاب کمک رسانه ملی در این زمینه را ضرورتی تردیدناپذیر 
دانستند و گفتند: رسانه ملی البته بخش های جوان، شاداب و انقلابی 
هم دارد که در سخنان امروز دانشجویان مورد توجه قرار نگرفته بود 
اما به هر حال صدا و س��یما باید به دیدگاه های جوانان توجه و در 

عرصه گفتمان سازی به آنها کمک کند.
حضرت آیت الله خامنه ای در همین زمینه در تبیین معنای حقیقی 
جوان و »دولت جوان و حزب اللهی« افزودند: مکرر گفته ام که به 

چنین دولتی معتقد و امیدوارم اما معنای این حرف صرفاً این نیست 
که یک جوان سی و چند ساله رئیس دولت باشد بلکه معنای دولت 
جوان و حزب اللهی یک دولت پای کار، آماده و با نش��اط است که 
علاج مشکلات است و می تواند کشور را از راه های دشوار عبور دهد.
ایش��ان افزودن��د: برخی در س��نین بالا نیز ب��ه معنایی جوان و 
پر تلاش و با نش��اط هس��تند، مانند ش��هید بزرگوار حاج قاس��م 
س��لیمانی که بیش��تر از ۶0 سال داش��ت اما اگر شهید نمی شد، 
 او را ت��ا 10 س��ال دیگر نیز در همان مس��ئولیت حفظ می کردم.
ششمین توصیه رهبری به جوانان »یارگیری و گسترش جبهه انقلاب 

در میان کسانی بود که به مبانی پایبندند«.
ایشان افزودند: برخی به مبانی انقلاب معتقدند اما ممکن است در 
برخی موارد با شما اختلاف سلیقه داشته باشند، آنها را طرد نکنید و 
هرچه می توانید جبهه انقلاب را با جذب اینگونه افراد وسعت دهید.
توصیه هفتم حضرت آیت الله خامنه ای به جوانان و دانشجویان، 
»مرزبندی صریح و با قدرت و بدون مماشات« در مقابل تردیدافکنان 
در مبانی انقلاب بود که نشانه های پیشرفت کشور را انکار و با تزیین 
دشمن، راه های غلط را به عنوان راه حل مسائل کشور بیان می کنند.

ایشان تردیدافکنی را ستون فقرات کار فرهنگی دشمن و اساس 
کار ن��رم علیه انق��لاب خواندند و با تأکید بر اینک��ه باید در مقابل 
کسانی که به این کار دشمن کمک می کنند ایستاد، گفتند: با وجود 
هزینه های سنگینی که آمریکایی ها در طول سال های متمادی برای 
تزیین و القای چهره ای جذاب از خود انجام داده اند، امروز کش��ور و 
نظام آمریکا در بخش مهمی از دنیا منفورند. رهبر انقلاب اسلامی 
از آتش زدن پرچم آمریکا در بسیاری از کشورهای دنیا و حتی در 
داخل خود آمریکا به عنوان یکی از مصادیق نفرت ملت ها از این رژیم 
 یاد کردند و افزودند: علاوه بر ملت ها، حتی رؤسای برخی دولت های

همکار آمریکا نیز وقتی حرف دلشان را بیان می کنند از دولتمردان 
 و حکوم��ت آمریکا متنف��ر و به آنها بی اعتماد و بی اعتنا هس��تند.
ایشان بخشی از نفرت کنونی از آمریکا را ناشی از رفتار مسئولان فعلی 
آن از جمله رئیس جمهور و وزیر خارجه کم مایه، پرحرف، بی منطق و 
مهمل گوی این رژیم دانستند و خاطرنشان کردند: البته علت نفرت 
از آمریکا فقط این مسئله نیست بلکه به عملکرد بلندمدت آمریکا از 
جمله کشتار، جنایت، بی عدالتی، تروریست پروری، کمک به دولت های 
مستبد و بدنام، حمایت بی دریغ از ظلم روزافزون رژیم صهیونیستی 

و اخیراً مدیریت افتضاح در قضیه کرونا برمی گردد. حضرت آیت الله 
خامنه ای جنگ افروزی در کشورها از جمله افغانستان، عراق و سوریه 
را از دیگر دلایل منفور بودن آمریکا برشمردند و افزودند: آمریکایی ها 
صریحاً می گویند در س��وریه نیروی نظامی پیاده کردیم چون آنجا 
نفت وجود دارد البته آنها نه در عراق نه در سوریه ماندنی نیستند 
 و قطعاً باید از آنجا خارج ش��وند و بدون تردید اخراج خواهند ش��د.
رهبر انقلاب اس��لامی در هش��تمین توصیه خود با تأکید بر ادامه 
 »پیش��رفت علمی« و حفظ ش��تاب علمی کش��ور، دانش��گاه ها و
محیط های علمی و تحقیقاتی را به اهمیت علم در اقتدار کشور توجه 
دادند و گفتند: پیشرفت علمی با هدف سود کوتاه مدت شخصی ارزش 
چندانی ندارد. علم باید در خدمت پیشرفت کشور و گشایش افق های 
آینده باشد تا همچنان که چند سال قبل گفتیم به نقطه ای برسیم 
که محققان برای استفاده از تازه های علمی ناگزیر از یادگیری زبان 
فارسی باشند. نهمین توصیه حضرت آیت الله خامنه ای ناظر به مسئله 
حجاب و حیای اسلامی در دانشگاه ها بود. ایشان گفتند: بنده در این 
زمینه دغدغه دارم و خواهش می کنم مسئولان و رؤسای دانشگاه 
ها و وزارتخانه های مربوط و به ویژه خود دانشجویان و دختر خانم ها 

به مسئله حجاب و فاصله گذاری بین زن و مرد که مورد تأکید اسلام 
 است اهمیت بدهند و موازین شرعی را در دانشگاه ها رعایت کنند.

دهمین و آخرین نکته رهبر انقلاب اسلامی، »مراقبت از جوانان و 
جلوگیری از سربازگیری دشمن از جامعه جوان کشور« بود.

ایشان افزودند: همه و بویژه مجموعه هایی که با مسائل جوانان سر 
و کار دارند بدانند همچنانکه مسئله جوان برای آینده کشور و نظام 
اسلامی اهمیت دارد، دشمن نیز برای تخریب و به زانو درآوردن انقلاب 
به آن اهمیت می دهد و برای سوءاستفاده از جوانان کار و برنامه ریزی 
می کند که البته در مواردی نیز برای اجرای برنامه های خود به عواملی 

در داخل کشور نیاز دارد.
حض��رت آیت الله خامنه ای با اش��اره ب��ه نمونه هایی از طراحی 
دشمن برای س��وء استفاده از جوان ایرانی مانند وادار کردن برخی 
عناصر به پش��ت کردن به کش��ور و یا اس��تفاده از افرادی به عنوان 
عناصر تبلیغاتی، سیاسی و تحلیل گر تأکید کردند: همه باید مراقب 
 باشند که به سربازگیری دشمن از جامعه جوان کشور کمک نشود.
رهبر انقلاب اسلامی در پایان سخنانشان با اشاره به دعای همیشگی 
خود برای هدایت و سعادت جوانان و حل مشکلات اشتغال و ازدواج 
آنان، گفتند: به توفیق الهی و به دعای حضرت ولی عصر ارواحنا فداه 

مطمئناً فردای جامعه جوان ما از امروز آن بهتر خواهد بود.
 پیش از س��خنان رهبر انقلاب اس��لامی هفت تن از نمایندگان
تشکل های دانشجویی، دیدگاه ها و دغدغه های خود را بیان کردند. 

رهبر انقلاب در نشست تصویری با نمایندگان تشکل های دانشجویی کشور:تیتر یک

پرچم آرمانخواهی و مطالبه گری را زمین نگذارید


